

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Velleii Paterculi Historiae Romanae Ad M. Vinicium Cos. Libri Dvo Qvantvm Exstant

Velleius <Paterculus>

Halae, MDCCLXXIX.

VD18 12434159

Cap. XII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-213763

bium imperiorumque, ita gentium, nunc florere
fortunam, nunc senescere, nunc interire.

CAP. XII. At C. Marius L. Sullam, iam
tunc, ut praecautibus fatis, copulatum sibi
quaestorem habuit, & per eum missum ad re-
gem Bocchum, Iugurtha rege, abhinc annos
ferme cxxxviii, poritus est. designatusque
iterum consul in urbem reuersus, secundi con-
sulatus initio Calend. Ian. eum in triumpho da-
xit. Effusa, ut praediximus, immanis vis Ger-
manarum gentium, quibus nomen Cimbris ac
Teutonis erat, cum C. Capionem Manliumque
Coss. & ante Carbonem Silanumque fudis-
sent, fugassentque in Galliis, & exuissent exer-
citu; Scaurumque Aurelium Cos. & alios
celeberrimi nominis viros trucidassent, popu-
lus Rom. non alium repellendis tantis hosti-
bus magis idoneum imperatorem, quam Ma-
rium, est ratus. Tum multiplicati consulatus
eius, tertius in apparatu belli consumtus: quo
anno Cn. Domitius Trib. pleb. legem tulit,
*ut sacerdotes, quos antea collegæ sufficiebant,
populus crearet.* Quarto trans Alpes circa
Aquas Sextias cum Teutonis confluit; am-
plius c. l. millibus hostium priore ac postero
die ab eo trucidatis; gensque excisa Teutonum.
Quinto, citra Alpes in campis, quibus nomen
erat Randiis, ipse cos. & procos. Q. Lutatius
Catulus fortunatissimo decertauere praelio:
cassa aut capta amplius C. millia hominum.

B 5

Hac